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BROI.0002.5.2020 
 
 

Protokół nr XVII/20  
 z obrad XVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

 z dnia 21 maja 2020 roku 
 
 

1. Otwarcie obrad XVII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w 21 maja 
2020 r. o godzinie 11:35 otworzył obrady XVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  Powitał 
Panie i Panów Radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Jana 
Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu Pana Piotra 
Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu.  
 
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż  zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
  
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że XVII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiat. Starosta przekazał na moje ręce uchwałę nr 251/20 Zarządu Powiatu we Włocławku 
z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu dotyczące realizacji tego 
porządku. Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała 
Przewodniczącego Rady do zwołania XVII Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień 
przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 
14 maja 2020 r. Przewodniczący Rady poinformował, że zwołanie Sesji w tym trybie 
wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, 
o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na 
wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, 
w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda 
wnioskodawcy (Zarządu Powiatu).  
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W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu wniósł o uzupełnienie porządku 
obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem 
jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji. O godzinie 1143 na obrady rady przybył radny Pan Jacek Jabłoński. Na sali obrad było 
20 radnych.   
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności.  
Na sali obrad było 20 radnych.   
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.   
Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, 
że przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 10 
zmienionego porządku obrad XVII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 11 
zmienionego porządku obrad XVII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych 
podmiotów chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego 
porządku obrad XVII sesji ?  
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad XVII  sesji składa się z 13 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach dzisiejszej sesji, z uwagi na ograniczenia 
w związku z wystąpieniem stanu epidemii, nie biorą udziału kierownicy jednostek. Na 
pytania radnych odpowiedzi będzie udzielał Zarząd Powiatu, ewentualnie pytania zostaną 
przekazane właściwym odbiorcom i odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
4. Przyjęcie protokołu nr XVI/20 z dnia 29 kwietnia 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XVI Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XVI/20 z dnia 29 kwietnia 2020 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 kwietnia 2020 roku do dnia 13 maja 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2020 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu, 
a  w dniu dzisiejszych obrad - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania się ze sprawozdaniem.  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    
Radny Mariusz Bladoszewski powiedział, że w dniu 4 maja br. obchodzony jest 
Międzynarodowy Dzień Strażaka. Z tego co radny wie, to w tym roku święto strażaka było 
obchodzone bardzo skromnie. W dniu 4 maja br. na posiedzeniu Zarządu Powiatu we 
Włocławku została  podjęta decyzja o przekazaniu środków finansowych na rzecz OSP. Była 
to kwota 300 000 zł. Takie środki do tej pory nie były przekazywane na rzecz ochrony 
przeciwpożarowej OSP działających na terenie powiatu włocławskiego. Radny poprosił Pana 
starostę o przybliżenie tej dotacji, w jaki sposób została przekazana, ile OSP z tego 
skorzystało, w jaki sposób OSP mają zamiar wykorzystać środki finansowe? 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że na poprzedniej sesji dominował temat związany 
z pandemią koronawirusa. Szczególnie dotyczyło to domów dziecka. Na terenie powiatu 
włocławskiego znajdują się 4 takie domy. Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej 
zaproponował, aby wspomóc tych ludzi, którzy ciężko pracują w tym trudnym okresie. 
W trakcie dyskusji starosta zaproponował, że trzeba temat rozwiązać w późniejszym terminie 
z uwagi na pewną złożoność i finanse. Podczas przygotowania tego stanowiska mieli zostać  
poproszeni przedstawiciele Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej. Miało to nastąpić 
w ciągu dwóch tygodni. Są to pracownicy zatrudnieni w trudnych warunkach, którzy muszą 
być cały czas w gotowości. Tutaj pośpiech byłby wskazany. Radny zapytał czy jakiekolwiek 
prace zostały poczynione i czemu przedstawiciele Klubu Radnych Wspólnoty Samorządowej, 
mimo deklaracja Pana Starosty,  nie zostali zaproszeni? 
Wiceprzewodniczący Rady – Pani Anna Kozłowska nawiązała do uchwały Zarządu 
Powiatu we Włocławku w sprawie zwołania sesji. Bezpośrednią przyczyną zwołania sesji jest 
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dokonanie zmian w budżecie powiatu mających na cele wprowadzenie dodatkowych środków 
zewnętrznych na wypłatę dodatków dla pracowników dps-ów. Wiceprzewodniczący Rady 
zapytała - jakie podjęto działania w związku pandemią COVID-19, jak zabezpieczono 
pracowników starostwa, pracowników jednostek organizacyjnych? Jakie środki powzięto 
w celu zabezpieczenia mieszkańców powiatu włocławskiego?  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski udzielił odpowiedzi na pytanie Pana Marka 
Jaskulskiego. Duża część odpowiedzi padła w wypowiedzi Pani radnej Anny Kozłowskiej, 
ponieważ dzisiejsza sesja zwołana jest w takim celu, który został przekazany w materiałach 
skierowanych do radnych. Starosta wyjaśnił, że nie było zorganizowane spotkanie w  tym 
terminie, ponieważ w tym terminie planowano sesję, aby ten problem rozwiązać. W dniu 
dzisiejszym wychodzi się naprzeciw wszystkim pracownikom dps-ów. Starosta bardzo się 
cieszy, że władze województwa kuj.-pom. wsłuchały się w sugestie, prośby, wnioski. Nie do 
końca trafionym rozwiązaniem było wspieranie części osób pracujących w dps-ach. Te 
wnioski zostały rozpatrzone. Powiat otrzymał dodatkowe środki na wsparcie pracowników 
dps-ów. Stąd w pilnym trybie zwoływana jest sesja. Starosta podziękował radnym, że biorą 
udział w  sesji i w  dniu dzisiejszym  podczas przyjmowania uchwały w sprawie zmian 
w budżecie te środki będzie można wprowadzić. Wszyscy pracownicy dps-ów zostaną objęci 
dodatkami w wysokości 1000 zł bądź 500 zł. W zależności czy pracują bezpośrednio 
z mieszkańcami dpsów, czy nie. Dokonana została również analiza wynagrodzeń, która 
zostanie przedstawiona. Starosta dodał, że  wszyscy pracownicy zostali objęci badaniami na 
obecność koronawirusa. Te badania zostały przeprowadzone w ubiegłym tygodniu, zarówno 
w aspekcie przeciwciał, jak i badania genetyczne. Wszystkie dały wynik negatywny. 
Wprowadza to na pewien czas spokój w dps-ach. Od dnia jutrzejszego w wyniku rozmów 
rozpoczynają się badania prowadzone przez sanepid. W cyklu tygodniowym połowa 
pracowników dps-ów będzie badana co tydzień. Sytuacja będzie monitorowana w sposób 
bieżący. Trzeci aspekt tego projektu, to zakup wyposażenia ochronnego. Blisko 360 000 zł  
zostało przeznaczone na te zadania. Te zakupy będzie bezpośrednio realizował Urząd 
Marszałkowski w Toruniu. Jeśli chodzi o dps-y to zwołanie dzisiejszej sesji jest w pełni 
odpowiedzią na wnioski radnych i starosty, który podkreślał w rozmowach z Wojewodą 
Kujawsko-Pomorskim i Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, że trzeba 
dowartościować wszystkich pracowników. Jeśli chodzi o analizę wynagrodzeń, o którą radni 
wnosili, to dokonano takiej analizy w podziale na osoby bezpośredniej obsługi oraz 
pracowników administracji w poszczególnych jednostkach, aby pokazać, jak to 
w rzeczywistości wygląda, przy zachowaniu ochrony danych osobowych. W administracji nie 
są wprowadzone wynagrodzenia dyrektorów. DPS w Kurowie: pracownicy administracji – 
4173 zł, obsługa 3490 zł. DPS w Kowalu: pracownicy administracji – 4400 zł, obsługa ok 
3300 zł.  Środowiskowy  Dom Pomocy Społecznej: pracownicy administracji -  4265 zł, 
obsługa – 3265 zł.  DPS Wilkowiczkach: pracownicy administracji – 4242 zł, pracownicy 
obsługi – 3239 zł. DPS w Rzeżewie: pracownicy administracji – 4536 zł, pracownicy obsługi 
– 3277 zł. Ta analiza pokazuje, że dodatki realizowane przez marszałka znakomicie wpisują 
się w różnice wynagrodzeń, które w tych jednostkach są. W pełni odpowiadają na to 
zapotrzebowanie. Toczą się kolejne rozmowy starosty i innych starostów z Ministerstwem 
Pracy i Polityki Społecznej. Jest duża szansa na podobny projekt, po tym jak po 3 miesiącach 
ustanie projekt marszałkowski, będzie realizowany projekt  przez Ministerstwo Pracy 
i Polityki Społecznej mający na celu wsparcie dps-ów. Jeżeli chodzi o Palcówki Opiekuńczo-
Wychowawcze, to w jednym domu  pracownicy administracji zarabiają 4472 zł, pracownicy 
merytoryczni – 4294 zł. W drugim domu  pracownicy administracji – 4978 zł, pracownicy 
merytoryczni – 4629 zł. Pokazuje to, że pensje pracowników merytorycznych w Placówkach 
Opiekuńczo-Wychowawczych są sporo wyższe od pensji w dps-ach. Starosta podziękował za 
głosy, które na tej sesji padały, aby patrzyć na wszystkich pracowników w sposób jednolity. 
Te dodatki wprowadzone w dps-ach zapewniają, w trudnym okresie, pewną sprawiedliwość 
społeczną. Starosta już nie chce dyskutować na temat wynagrodzeń w SPZPS we Włocławku. 
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Starosta myśli, że ten trudny czas nie jest dobrym czasem na dyskusje o wynagrodzeniach. 
Najmniej zarabiająca grupa pracowników w dps-ach  otrzyma najwyższe dodatki. Starosta ma 
nadzieję, że jest szansa na zrealizowanie projektu Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. 
Starosta odpowiedział na pytanie pani A.Kozłowskiej i poinformował, że zostały zakupywane 
dla tych jednostek środki ochrony. Jednostki na ten moment są należycie wyposażone 
w środki ochrony. Starosta podziękował wszystkim pracownikom za to że przez ten cały 
okres czasu pracują. Urząd otwarty jest w 100% z ograniczeniami sanitarnymi. Część 
interesantów oczekuje na powietrzu. Po kilku minutach, po przyjściu, są odbierane 
dokumenty i dokonywany jest proces rejestracji. Czasami ta kolejka może być złudna. 
Rozkłada się w jednym miejscu na 7 pokoi. Bywają sytuacje, że jest moment przyjęcia 
większej grupy ludzi. Czasami jedna osoba przychodzi z osobami towarzyszącymi. 
Pracownicy starają się na to reagować. Jeśli ze strony urzędu są jakieś nieudogodnienia to 
Starosta wszystkich mieszkańców bardzo przeprasza. Urząd starał się cały czas pracować i nie 
zamykać przed mieszkańcami. Wszystkie postępowania administracyjne toczą się 
w ustawowych terminach, komunikacji, budownictwie, geodezji. Wydawane są materiały i te 
zadania są realizowane. Bardzo ważną dziedziną w tym czasie jest także działalność PUP we 
Włocławku. Są realizowane dwa aspekty traczy antykryzysowej przez PUP we Włocławku. 
Starosta kilkukrotnie spotykał się z dyrektor PUP we Włocławku oraz zastępcą dyrektora 
PUP we Włocławku. Rozmawiano, jak ten proces usprawnić, aby wyjść  naprzeciw 
przedsiębiorcom z terenu powiatu włocławskiego oraz Miasta Włocławek. Na dzień 
dzisiejszy wpłynęło około 7000 wniosków o mikropożyczki. 476 wniosków o dofinansowanie 
wynagrodzeń i składek i 618 wniosków na dofinansowanie części kosztów prowadzenia 
działalności gospodarczej. Na dzień dzisiejszy ponad 23 000 000 zł  znajduje się na kontach 
przedsiębiorców, co pokazuje, że 66% wniosków na dzień dzisiejszy jest rozpatrzonych. Dla 
porównania starosta podał jak jest w innych urzędach, w Toruniu – 30% wniosków, 
w Bydgoszczy 14% wniosków. Starosta podziękował pracownikom PUP we Włocławku oraz 
dyrekcji, że wspólnie udało się znaleźć rozwiązania, że te środki na konta przedsiębiorców 
trafiają. Jeśli ktoś czeka kilka dni, to należy uzbroić się w cierpliwość. One będą płynnie 
realizowane. W dniu wczorajszym zostało zrealizowanych 300 przelewów. W miesiącu 
kwietniu zarejestrowały się 182 osoby. Z terenu Miasta Włocławek 291 osób jako osoby 
bezrobotne. Bezrobocie na koniec marca wynosi 14,3% w powiecie włocławskim. Jest niższe 
niż w lutym i styczniu. Na dodatkowe formy wsparcia przedsiębiorców jest zapotrzebowanie 
50 000 000 zł. Obecnie wydatkowano 27 000 000 zł. Codziennie jest 200-300 przelewów. 
Niezależnie realizowane są inne formy wsparcia. W budżecie PUP we Włocławku jest ponad 
20 000 000 zł. Pojawiają się wnioski. Są to pozytywne aspekty przedsiębiorców na założenie 
działalności, doposażenie stanowiska pracy. Jeśli chodzi o pytanie Pana Mariusza 
Bladoszewskiego to drugi raz z rzędu rekordowa kwota została przekazana dla  OSP. Zarząd 
Powiatu przyjął to w dniu 4 maja br. przy okazji Święta Strażaków. Zostały przyjęte projekty 
umów, zostały one przekazane do wszystkich jednostek, które złożyły wnioski. Te wnioski 
zostały rozpatrzone w sposób pozytywny, w wysokości 6000  zł dla jednostek z KSRG, a 
w wysokości 3000 zł dla jednostek spoza tego systemu. Umowy wracają i bezpośrednio po 
powrocie umowy do OSP i jej podpisaniu środki znajdują się na kontach tych stowarzyszeń. 
Realizowana jest umowa  i zostały przekazane środki na fundusz wsparcia straży pożarnych - 
dla PSP - 120 000 zł na zakup ubrań specjalnych oraz kwota 50 000 zł na fundusz wsparcia 
policji, na zakup samochodu. Wczoraj podpisano list w sprawie renowacji komisariatu Policji 
w Brześciu Kujawskim. W wyniku rozmów prowadzonych z policją samorządy wystąpiły 
z prośbą, aby przeznaczyć z budżetu gminy i powiatu kwoty po 50 000 zł na opracowanie 
dokumentacji projektowej tego zadania. Posiadanie takiej dokumentacji stwarza preferencyjne 
warunki tego zadania. To jest w interesie powiatu. Komisariat w Brześciu Kujawskim 
obsługuje nie tylko Gminę Brześć Kuj., ale kilka gmin ościennych. Został podpisany list 
intencyjny. Jeśli wszystko będzie szło zgodnie  z planem w budżecie przyszłorocznym będzie 
proponowane umieszczenie tych środków, aby ten ważny problem rozwiązać. Co roku 
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przekazuje się środki na samochody, według starosty uzasadnione będzie, że w jednym roku 
zostaną przekazane środki na dokumentacje. W 100% przebudowa będzie realizowana ze 
środków modernizacyjnych ustawy o policji.  
Radny Karol Matusiak zapytał o podział środków na organizacje pozarządowe m.in.: na 
kluby sportowe. Takie decyzje zapadły na zarządzie. Czy środki zostały przekazane i w jakiej 
wielkości są to środki? W jakiej formie zostały przekazane do klubów i innych organizacji 
pozarządowych, których cele statutowe pozwalają na przyjęcie tego typu dotacji.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że starosta przedstawił wynagrodzenia pracowników 
administracji i osób zwianych z obsługą. Radny poprosił o podanie kwot brutto. Starosta 
przedstawił, że były rozmowy z Marszałkiem i zgodził się na zwiększenie zakresu wypłacania 
na inne grupy niż te bezpośrednio związane z terapeutyką. Kwota ogólna się nie zwiększyła. 
Okres 3 miesięcy może się  zmniejszyć na 2 miesiące. Nie wiadomo jak to się wszystko 
potoczy. Oby ten czarny scenariusz się nie sprawdził, że to będzie długo trwało. Jeśli plan 
pomocy rządu za 2-3 miesiące zawiedzie, może się tak zdarzyć. Czy zarząd ma plan awaryjny 
na wypadek gdyby przyszło robić to własnymi środkami? Jeśli osoba otrzymuje zwiększone 
wynagrodzenie to trudno z miesiąca na miesiąc zmniejszyć te wynagrodzenie. Czy zarząd 
dysponuje takim planem na wypadek gdyby pomoc z zewnątrz nie nadeszła.  
Starosta Włocławski odpowiedział, że wszyscy pracownicy dps-ów zostaną objęci 
dodatkami w wysokości 1000 zł –osoby bezpośrednio pracujące z mieszkańcami bądź 500 zł. 
(pracownicy atestacyjni). Są to kwoty brutto. Netto jest to około 650 zł lub 450 zł na okres 
3 miesięcy. Ma to także odzwierciedlenie w projekcie budżetu w zmianach w budżecie, które 
zostały radnym przekazane. Odpowiednio nastąpił  wzrost na wynagrodzeniach -  153 000 zł. 
Testy 38 000 zł, te które zostały przeprowadzone. Nie będzie skrócenia okresu wypłacania 
tych świadczeń dla pracowników. To w pewnym momencie wyrówna pensje, które 
w jednostkach występują. Odnośnie drugiej części pytania, to  powiat pokazuje, że jest dość 
skuteczny w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. W  pierwszej kolejności tych środków 
będzie trzeba szukać, dlatego już teraz prowadzone są rozmowy z Ministerstwem Pracy 
i Polityki Społecznej o kolejnych miesiącach wsparcia tych mieszkańców. Są pozytywne 
sygnały, że to może być realizowane. Starosta cieszy się, że za ten projekt odpowiada pani 
Minister, która pochodzi z Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Prowadzone są rozmowy 
w tym temacie. Wszystko zależy jak będzie rozwijać się sytuacja  z koronawirusem i z tym 
projektem. Na dzień dzisiejszy za wcześnie o tym mówić. W pierwszej kolejności będą 
szukane środki zewnętrzne, aby w jak najmniejszym stopniu obciążać budżet, a 
dowartościować naszych pracowników. Na poprzedniej sesji starosta mówił, że wzrosty 
wynagrodzeń wpłyną na koszt utrzymania mieszkańca. O rachunku zysków i strat trzeba 
pamiętać.  Pracowników należy dowartościować. Jest to rozwiązanie na 3 miesiące. Następnie 
starosta odpowiedział na pytanie Pana Karola Matusiaka i powiedział, że zarząd powiat 
dokonał rozstrzygnięcia konkursu dla klubów sportowych. Kolejny raz znacząca kwota 
w budżecie powiatu, w tym roku jest to ponad 250 000 zł. Podobnie, jak przy strażach 
wszystkie wnioski, które spełniały kryteria, poza jednym, zostały rozpatrzone w sposób 
pozytywny. Przyznano równe dofinansowanie dla klubów piłkarskich, dla klubów 
niepiłkarskich. 16 tys. zł – dla klubów piłkarskich, 8 tys. zł dla innych form aktywności 
sportowej. W przyszłym tygodniu zarząd będzie analizował umowy i po przyjęciu środki 
zostaną przekazane.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w związku z tym, że na obrady rady przybyła Pani 
Ewa Kończyńska należy sprawdzić  listę obecności. Przewodniczący Rady poprosił 
o potwierdzenie swojej obecności.  
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
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29 kwietnia 2020 roku do dnia 13 maja 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2020 r. do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 kwietnia 2020 roku do dnia 13 maja 2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2020 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
6. Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku za 
rok 2019.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku przedłożyła na obrady Rady Powiatu sprawozdanie z działalności jednostki za rok 
2019. Sprawozdanie obejmuje zadania dotyczące: budżetu jednostki, kadry, pomocy 
instytucjonalnej, usamodzielniania pełnoletnich wychowanków, rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, realizacji Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy, 
programów realizowanych ze środków pozabudżetowych, współpracy z organizacjami 
społecznymi, Powiatowego Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności oraz wykaz potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej na rok 2020.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził,  że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za 2019 rok. 
 
Sprawozdanie dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
z działalności jednostki za 2019 rok stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Włocławskiego za rok 2019.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 16 a ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej, powiat przygotowuje ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu 
o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Stosownie do zapisów art. 16 a ust. 4 
w/w ustawy organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do 
dnia 30 kwietnia radzie powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz 
z rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na rok następny.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2020 roku przyjęła 
Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Powiatu Włocławskiego.  
 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019 dla Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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8. Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku w 2019 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku złożyła sprawozdanie z działalności powiatowego centrum rodzinie oraz 
przedstawiła zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosów sprzeciwu, a głosów 
sprzeciwu nie było, to stwierdził,  że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2020 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku w 2019 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy 
zastępczej.  
 
Sprawozdanie z działalności i efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku w 2019 roku oraz zestawienie potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   
 
9. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji rocznego Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 
których cele statutowe obejmują  prowadzenie działalności pożytku publicznego na 
2019 rok.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedłożone sprawozdanie obejmuje zadania, za 
realizację których odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, 
zadania za realizację których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku, zadanie, za realizację którego odpowiedzialny był dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, zadania, 
za realizację których  był odpowiedzialny  Zarząd Powiatu i Starosta Włocławski.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2020 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji rocznego Programu współpracy 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, których cele 
statutowe obejmują  prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2019 rok.   
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji rocznego Programu współpracy 
Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, których cele 
statutowe obejmują  prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2019 rok stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.    
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
  
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i nr 
2. W dniu dzisiejszych obrad - autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za  - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2020 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020  wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby Skarbnik Powiatu przedstawiła najważniejsze sprawy 
dotyczące zmian w budżecie oraz jakie zmiany wprowadziła autopoprawka, jakie środki 
spłynęły z zewnątrz wraz z uzasadnieniem.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że zostały zwiększone środki 
w ramach projektu pn. „Wsparcie osób starszych i kadry świadczącej usługi społeczne 
w zakresie przeciwdziałania rozprzestrzeniania się COVID-19, łagodzenia jego skutków na 
terenie województwa kujawsko-pomorskiego” w ramach RPKP  Regionalnego Programu 
Operacyjnego  Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020. Jest to wzrost 
o 153 tys. zł. Po zmianie kwota będzie wynosiła 492 tys. zł.  Na przeprowadzenie testów dla 
pracowników DPS – ów kwota wzrosła o 38.760 zł. Po zwiększeniu będzie wynosiła 124.640 
zł. Łącznie daje to kwotę 616.640 zł.  Jeżeli chodzi o pozostałe środki dla dps – ów, to uległa 
zwiększeniu dotacja od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego. Dla DPS w Kowalu jest to 
kwota 2319 zł, dla DPS w Kurowie – 8.117 zł, DPS w Rzeżewie – 773 zł, DPS 
w Wilkowiczkach 20.487 zł, DPS w Izbicy Kuj. – 15.912 zł. Dla ŚDS w Kowalu – 47.317 zł. 
Kwota otrzymana w decyzjach dla PUP we Włocławku dla zwalczanie skutków związanych 
z epidemią COVID – 19 to – 50 mln zł. W decyzjach zawarte są też  informacje, że od tej 
kwoty dla pracowników PUP jest przeznaczone 0,5% środków. Pracownicy będą otrzymywać 
dodatki do wynagrodzenia. Do budżetu wprowadza się kwotę 200.000 zł na wynagrodzenia 
osobowe pracowników wraz z pochodnymi. Zmiany inwestycyjne – to w ZS w Chodczu jest 
realizowane zadanie wieloletnie, które jest na ukończeniu. Jest konieczność wykonania 
dodatkowych robót, które nie były wcześniej przewidziane, to zwiększa się w budżecie w par. 
6050 kwotę 100.000 zł z rezerwy inwestycyjnej, bo konieczne jest wykonanie robót – 
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wykonanie sieci LAM, opasek, alarmu, sterowania ogrzewania podłogowego, montaż zestawy 
do podniesienia ciśnienia wody w budynku, dodatkowe gniazda i zabudowy, monitoring 
obiektu, opłaty przyłączeniowe, badania stanu hydrantów. PZD złożył wniosek o zdjęcie 
15.000 zł z planu w zadaniu rozbudowa drogi powiatowej Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie 
odcinek Boniewo. Kwota ta będzie przeznaczona na opracowanie dokumentacji projektowej 
na przebudowę drogi powiatowej Cyprianka – Wielgie odcinek Cyprianka – Chełmica Duża. 
Dokumentacja będzie obejmować oświetlenie drogi, ścieżki pieszo – rowerowej i przejść dla 
pieszych. Kolejne zadanie związane jest z  budową placówki kształcenia zawodowego 
w Izbicy Kuj. Po złożeniu dokumentów i wniosku do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu, 
następuje przesunięcie między paragrafami. Placówka Opiekuńczo – Wychowawcza Jaś 
zwróciła się z wnioskiem o zwiększenie planu wydatków o kwotę 28.145 zł.  Jest to związane 
z koniecznością wypłaty odprawy emerytalnej dla pracownika. Środki zostaną uruchomione 
z rezerwy celowej. ZS w Kowalu wystąpił o  przesunięcia między paragrafami.  
Radny Wojciech Zawidzki podziękował za list intencyjny dotyczący posterunku Policji 
w Brześciu Kuj. Radny zapytał Skarbnika Powiatu czy zestawienie środków na kluby i straże 
pożarne mogą otrzymać radni? Radny zapytał czy coś się zmieniło z możliwości 
współfinansowania oświetlenia przy drogach powiatowych? Mowa o drodze od Włocławka 
do Wieńca do uzdrowiska. Na prośbę Burmistrza Lubienia Kuj.  inwestycje dotyczące 
budowy dróg dojazdowych do przyszłej kopalni, czy to dotyczy dróg powiatowych czy 
współfinansowania dróg gminnych? Czy to też zmienia pogląd zarządu powiatu? 
Starosta Włocławski powiedział, że w autopoprawce zostało zaproponowane opracowanie 
dokumentacji projektowej na oświetlenie drogi Cyprianka – Świątkowizna. W wyniku 
opracowanej dokumentacji projektowej wyszły pewne kolizje z istniejącym oświetleniem 
drogowym. Zarząd uznał wspólnie z dyrektorem PZD, aby w ramach projektu opracować 
koncepcję rozwiązania problemów, w przypadku, kiedy koszty mogłyby być uwzględnione 
we wniosku o dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Zarząd nie 
zmienia swojego podejścia w sprawie oświetlenie dróg wojewódzkich, powiatowych, 
krajowych, gdzie jest zapis w ustawie jako kompetencja gminy. Sytuacja w tym przypadku 
jest inna bo dotyczy realizowanej inwestycji i rozwiązania problemów (drzew i ich 
zabytkowego charakteru, dlatego należy przesunąć pewne elementy oświetlenia, aby sprawnie 
można było zrobić drogę). Nie jest to temat adekwatny do sprawy Wieńca. W sprawie 
uzgodnienia dotyczącego dróg gminnych, to jest to formalna rzecz, w której wypowiedzieć  
musi się powiat w zakresie dróg. Nie wiąże się to z żadnymi dotacjami i kosztami 
finansowymi dla samorządu powiatu. Jest to wymóg formalny. Przy okazji raportu o stanie 
powiatu zarząd pokaże proporcje jak to było globalnie rozliczone w latach poprzednich, co 
potwierdzi słuszność koncepcji obecnego zarządu powiatu.  
Radny Wojciech Zawidzki nie zgodził się z wypowiedzią starosty i stwierdził, że jest 
nierówne traktowanie jednostek samorządu. Finasowanie raz można udokumentować, że 
można a innym, że nie. Na poziomie inwestycyjnym podstawowego remontu drogi w Wieńcu 
nikt nie pomyślał, żeby zrobić oświetlenie. Dzisiaj  kiedy jest zakończona inwestycja i gmina 
ma zamiar sprawę rozwiązać, to tłumaczy się, że tam jest pozyskanie zewnętrznych środków 
a tam nie. Radny stwierdził, że z takim podejściem nie zgadza się, bo to nie jest równe 
traktowanie samorządów.  
Starosta Włocławski nie zgodził się ze zdaniem radnego Zawidzkiego. Kwestia środków 
zewnętrznych jest kwestią kluczową dla każdego samorządu. Powiat stara się je 
wykorzystywać racjonalnie i adekwatnie, i przy realizacji każdej inwestycji środki zewnętrzne 
będą dla starosty i całej rady priorytetem.  Do każdej inwestycji będzie się tak podchodzić. 
Radny sam stwierdził, że ktoś i kiedyś nie pomyślał o tym oświetleniu  w momencie realizacji 
inwestycji, to radny sam sobie powinien odpowiedzieć na pytanie kto wówczas za realizację 
tej inwestycji odpowiadał w samorządzie powiatu i w samorządzie gminy.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy są już rozstrzygnięte kierunki w sprawie remontów dróg 
i które byłyby realizowane oraz na jakim etapie? 
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Starosta Włocławski poinformował, iż w dniu dzisiejszym nastąpiło otwarcie ofert na 
realizację zadań. W budżecie powiatu była zabezpieczona kwota 1 mln zł. Przewidziane były 
3 odcinki: na gminie Choceń – Lutobórz – Wilkowiczki, odcinek w miejscowości Błenna, 
wykonanie poszerzenia przy realizowanym chodniku Lubraniec – Torzewo. Kwota 
kosztorysowa ok. 1.200.000 zł. Najtańsza oferta 780 tys. zł. Nastąpi proces wyboru 
i realizacji. Starosta jest ostrożny w stosunku do dalszych remontów. Cały czas jest obawa 
o finanse powiatu. PIT w miesiącu kwietniu powinien wpłynąć w wysokości ok. 1.600.000 zł 
– 1.700.000 zł. Wpłynęło 955.000 zł. W roku 2020 będą realizowane 4 duże inwestycje. Trzy 
inwestycje i jedno zadanie remontowe. W przyszłym tygodniu będą otwarte oferty na chodnik 
w Chodczu przy ul. Zwycięstwa. Starosta liczy na to, że kolejne drogi z Funduszu Dróg 
Samorządowych uzyskają dofinansowanie. Drastyczny spadek z udziału w PIT wynika 
z koranowirusa i z tego, że terminy płatności podatków zostały przesunięte na czerwiec 2020 
r. Powinno wszystko wrócić do normy. Dobrą decyzją było, że przetarg na tzw. nakładki 
został ogłoszony i rozstrzygnięty.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał, w jakim terminie będzie to realizowane? Jaka firma 
wygrała? Jaki jest spadek dochodów? Czy jest to za miesiąc kwiecień czy marzec? 
Starosta Włocławski powiedział, że wygrało Włocławskie Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowych, które złożyło najniższą ofertę. Termin wykonania sierpień – wrzesień 2020 r.  
Jeżeli chodzi o PIT to w miesiącu marcu wpłynęło 200.000 zł mniej środków w porównaniu 
do roku poprzedniego. Powinno być ok. 1 mln zł – 900.000 zł, a wpłynęło 800.000 zł - 
700.000 zł. Za kwiecień z proporcji wskaźnika PIT w zeszłym roku była to kwota ok. 
1.600.000 zł, w roku bieżącym wskaźnik był wyższy więc powinno być to ok. 1.700.000 zł a 
wpłynęła kwota 955.000 zł, czyli 60%  tego co powinno wpłynąć. Duży wpływ na to ma 
przesunięcie terminu płatności podatku przez przedsiębiorców do dnia 1 czerwca 2020 r. oraz 
przesunięcie terminu złożenia terminu PIT przez mieszkańców w urzędzie skarbowym z 30 
kwietnia na dzień 31 maja. Na pewno jakieś straty będą, ale może nie tak drastyczne jak 
w miesiącach poprzednich.  Trzeba będzie zachowywać się w kolejnych miesiącach dość 
asekuracyjnie, patrzeć na to jak dochody  będą realizowane.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja  2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 maja 2020 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została 
podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 maja 2020 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
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12. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady  przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Mariusz Bladoszewski w imieniu Burmistrza Brześcia Kuj. zwrócił się z prośbą 
o przegląd i uporządkowanie poboczy, i chodników przy drogach powiatowych w gminie 
Brześć Kuj.  Po opadach deszczu sytuacja pogorszyła się.  
Starosta Włocławski poinformował, że wniosek zostanie przekazany do dyrektora PZD. 
W  2020 r. zostało zmienione podejście co do utrzymania czystości na poboczach. Są 
realizowane przez pracowników PZD. W zeszłym roku był zakupiony specjalistyczny sprzęt 
– dwie kosiarki. Chronologicznie odbywają się wykaszania. W poprzednich latach płaciło się 
pewne kwoty firmom zewnętrznym. Pracownicy PZD dokonują też przeglądu poboczy. 
 
13. Zamknięcie XVII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 21 maja 2020 
r. o godzinie 13:05 zamknął XVII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

 Przewodniczący Rady   
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  
  

  
  
  
  
  
 
 
 
 
 
 
 
  
  
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 
 


